
Protokół Nr XIX/17 

z XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu 30 czerwca 2017 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

 

Początek obrad - godzina 10.00, zakończenie - godzina 11.30. 

 Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Mirosława Pogorzelska, protokołowała Anna 

Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Goście i Sołtysi zaproszeni na sesję, według załączonych list obecności (listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do 

protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Andrzej Piętka –wójt gminy, 

2. Marek Cwalina - zastępca wójta 

3. Edyta Mosakowska - skarbnik gminy, 

4. Izabela Konopka - podinspektor UG, 

5. Marcin Palanis - technik prac biurowych UG, 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja o działalności Lokalnej Grupy Działania „Kraina Mlekiem Płynąca” 

4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grabowo za 2016 

rok, po przedstawieniu: 

a) sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grabowo w 2016 roku; 

b) informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Grabowo; 

c) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku; 

d) stanowiska Komisji Rewizyjnej wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium; 

i dyskusji; 

b)  udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Grabowo. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli realizujących etat łączony , 

2) przedłużenia  taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

6. Podjęcie uchwał finansowych w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grabowo na lata 2017-2025; 

2) zmian w budżecie gminy Grabowo na 2017 rok. 

 

7. Zapytania, wolne wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 

P r z e b i e g  o b r a d :  

 Ad. 1. XIX zwyczajną sesję Rady Gminy Grabowo otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy - p. Mirosława 

Pogorzelska, powitała radnych i wszystkich uczestniczących w posiedzeniu oraz nowo wybranego sołtysa wsi Łebki 

Małe. Wójt Gminy wręczył wybranej p. Sołtys list gratulacyjny. Następnie przewodnicząca RG, na podstawie listy 

obecności radnych (obecnych 13 radnych), stwierdziła quorum rady do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przedstawiła proponowany powyżej porządek obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad, więc został przyjęty w przedstawionym brzmieniu. 

 Ad. 2. Przewodnicząca poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji można było się zapoznać  

w pokoju obsługi rady oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Grabowo.  

Radni nie zgłosili żadnych merytorycznych uwag do treści protokołu. 

Protokół z XVIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie w zapisanym brzmieniu. 



Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym brzmieniu głosowało 13 radnych. Nie było głosów przeciwnych  

i radnych wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3. W tym punkcie obrad przewodnicząca RG udzieliła głosu przedstawicielce LDG „Kraina Mlekiem 

Płynąca” p. A. Rutkowskiej - Wiceprezes LDG i jednocześnie radna powiatu kolneńskiego. Poinformowała, że LDG 

działa na terenie 8 gmin (wszystkie gminy z powiatu kolneńskiego oraz 2 gminy z powiatu łomżyńskiego). Z gminy 

Grabowo w LDG, jako przedstawiciele, działają wójt - Andrzej Piętka, Izabela Konopka i Wiesław Czyżyński, którzy 

bardzo aktywnie zabiegają o środki finansowe dla gminy. W 2016/2017 r. przeprowadzono i zamknięto 6 naborów 

/konkursów/ - były to nabory: 

-  na zachowanie dziedzictwa lokalnego, głównie skorzystały z tego naboru parafie. Środki w wysokości 299.164 zł 

przeznaczone były na odnowienie zabytków; 

- podejmowanie działalności gospodarczej (po 50 tys.) - w 2016 r. rozpatrzono16 wniosków na łączną kwotę 800 tys. zł, 

w bieżącym roku nabór zakończył się 9 czerwca i wpłynęło 30 wniosków (pula na ten rok przewiduje 19 premii); 

- rozwój przedsiębiorczości -wpłynęło 9 - pozytywnie rozpatrzono 7, z czego 6 otrzymało dofinansowanie po 150 tys. zł 

( w tym 1 przedsiębiorca działający na terenie gm. Grabowo); 

- z RPO: na wsparcie małych szkół i przedszkoli - rozpatrzono pozytywnie 7 projektów na kwotę 633.750 zł (w tym SP 

Surały dofinansowana powyżej 40 tys. zł); 

- na edukację przedszkolną - środki stanowiły kwotę ok. 150 tys. zł. 

W trakcie prezentacji przybyła 1 radna, a 1 radny z ważnych przyczyn osobistych opuścił obrady, stąd stan radnych, 

obecnych od tego momentu, wynosił 13 osób. 

Obecnie trwają nabory na: rewitalizację małej skali i na infrastrukturę. Wójt gm. Grabowo przygotowuje się do 

projektów na infrastrukturę miejsc użyteczności publicznej - świetlic wiejskich. Przewidywane są też środki na nabory: 

na usługi opiekuńcze (pula ok. 800 tys. zł) i programy aktywności lokalnej (np. koła seniorów, koła gospodyń wiejskich) 

- ponad 900 tys. zł; na odnowę wsi i miast z PROW (1.500 tys. zł) oraz na promocję (200 tys. zł).  

Łączna pula środków, jaką dysponuje LDG w latach 2014-2020, to 18 mln złotych. W II półroczu 2017 r. i kolejnych 

latach będą ogłaszane kolejne nabory. Wnioski mogą być składane indywidualnie przez osoby fizyczne, stowarzyszenia 

oraz gminę. 

Poinformowała również, że w drugim półroczu będzie nabór na podejmowanie działalności przez osoby bezrobotne - 

dotacja 24 tys. zł oraz wsparcie przez rok na ZUS, utrzymanie (wynajem) lokalu, podatki. Działalność należy prowadzić 

tylko przez 1 rok.  

 Wiceprezes LGD zachęcała mieszkańców gminy do ubiegania się o środki w ramach ogłaszanych naborów, do 

korzystania z doradztwa pracowników LDG w siedzibie w Małym Płocku oraz osób reprezentujących gminę. 

Na koniec pogratulowała Wójtowi zaangażowania w pozyskiwanie środków z puli LDG dla gminy Grabowo. 

 Pan Wójt podziękował za informacje oraz efekty dotychczasowej współpracy i wyraził nadzieję na dalszą 

owocną współpracę. 

 Ad.4. 1) Przewodnicząca Rady oddała głos p. E. Mosakowskiej - skarbnik gminy, która przedstawiła 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok. W sposób szczegółowy omówiła zapisy załącznika Nr 3 do zarządzenia 

Nr 172/17 Wójta Gminy Grabowo, przedstawiła też informację o stanie mienia komunalnego gminy Grabowo na koniec 

2016 r., odczytała opinię RIO w Białymstoku z dnia 6 kwietnia 2017 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 r. i poinformowała, że sprawozdanie uzyskało też pozytywną opinię Komisji 

Rewizyjnej. 

Wójt gminy poinformował, że w 2016 roku gmina złożyła szereg wniosków o środki zewnętrzne i obecnie oczekuje na 

ich sfinalizowanie (podpisanie umów): na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków /ok.1900 tys. zł/, na remont 

Dworku /200 tys. zł/, na Klub Seniora+ /180 tys. zł/, termomodernizację budynków szkoły i UG /2100 tys. zł/, drogę 

Golanki, Marki- Łebki Duże /436 tys. zł/ oraz renowację grobów wojennych na cmentarzu w Grabowie /55 tys. zł/.  

W 2016 roku nie realizowano inwestycji stąd nie było konieczności zaciągania kredytu. Zostanie zaciągnięty kredyt  

w bieżącym roku z uwagi na realizację wielu zaplanowanych inwestycji.  

Opinię KR dotyczącą analizy wykonania budżetu za 2016 rok przedstawił przewodniczący p. Edward Chrzanowski 

(opinia KR nr 17/13/17 stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Przewodnicząca RG zwróciła się do radnych o uwagi i zapytania do przedstawionych informacji.  

Nie zgłoszono żadnych uwag do przedstawionych sprawozdań.  

Skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok (projekt uchwały wraz z kompletem załączników stanowi załącznik 

 nr 5 do protokołu). 



p. Marek Zielonka - przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów odczytał opinię w sprawie projektu uchwały 

(opinia Nr 17/113/17 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Żadnych wniosków merytorycznych do projektu uchwały nie wniesiono. 

Po wysłuchaniu opinii Komisji, w wyniku głosowania przyjęto uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok (Uchwała Nr XIX/125/17 stanowi załącznik nr 

7 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w tej części obrad uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw , 2-je radnych wstrzymało się od 

głosowania. 

Ad. 4. 2) Po przyjęciu powyższej uchwały przewodnicząca RG poprosiła Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie wniosku Komisji w sprawie udzielenia absolutorium dla wójta z tytułu wykonania budżetu 

za 2016 r. 

- p. Edward Chrzanowski odczytał zebranym treść wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy oraz opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 30 maja 2016 r. (wniosek Nr 17/14/17 oraz opinia RIO stanowią 

załączniki Nr 8 i 9 do protokołu). 

Radni nie podjęli dyskusji w temacie przedstawionego wniosku i opinii. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Grabowo przedstawiła Skarbnik Gminy p. Edyta 

Mosakowska (projekt uchwały stanowi załącznik nr 10). 

 W wyniku głosowania wniosku KR o udzielenie absolutorium za 2016r., Rada Gminy podjęła większością 

głosów uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Grabowo (Uchwała Nr XIX/126/17 stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Po podjęciu uchwały o udzieleniu absolutorium Wójt - p. Andrzej Piętka - podziękował radnym za okazane zaufanie  

i wsparcie. Powiedział, że w bieżącym roku planowanych jest wiele zadań inwestycyjnych, które wspólnymi siłami 

trzeba będzie zrealizować.  

Ad. 5. 1) Projekt uchwały przedstawiła p. Izabela Konopka, która wyjaśniła, że zgodnie z zaleceniem 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego z wcześniej podjętej uchwały należało usunąć zapis pkt. 4 w § 1 oraz załącznik nr 1 

do uchwały, gdyż te sprawy reguluje ustawa (projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia Nr 17/114/17 stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia tygodniowego pensum dla 

nauczycieli realizujących etat łączony (uchwała nr XIX/127/17 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w tej części sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 5. 2) Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przedstawił p. M. Palanis (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu). 

Wójt wyjaśnił, że przedłużenie terminu obowiązywania taryf do końca bieżącego roku wynika z tego, że nowa taryfa 

będzie ustalona od 1 stycznia i będzie się pokrywać z rokiem budżetowym, co ułatwi rozliczanie kosztów.  

W minionym okresie bieżącego roku powstały pewne oszczędności w związku ze zmniejszeniem liczby inkasentów, stąd 

propozycja przedłużenia obecnie obowiązujących taryf do końca bieżącego roku. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Finansów o projekcie uchwały odczytał przewodniczący (opinia nr 17/115/17 stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu). 

 W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia 

czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków (uchwała nr XIX/128/17 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciw ani wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 6. 1) Z projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grabowo na lata 

2017-2025 zapoznała skarbnik gminy - p. E. Mosakowska i omówiła zakres i konieczność wprowadzonych zmian 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Do projektu nie wniesiono żadnych uwag merytorycznych. 



Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia nr 17/116/17 stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Grabowo na lata 2017-2025 (uchwała nr XIX/129/17 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciw ani wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 6. 2) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2017 rok przedstawiła skarbnik 

gminy omawiając szczegółowo załącznik nr 3 do uchwały, dotyczący zwiększenia dochodów i wydatków (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

Do projektu nie wniesiono żadnych uwag merytorycznych 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia nr 17/117/17 stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo 

na 2017 rok (uchwała nr XIX/130/17 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 radnych, za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 7 W tym punkcie porządku uczestnicy obrad nie zgłosili żadnych zapytań i wniosków. 

Ad. 8. Po wyczerpaniu ustalonego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy p. M. Pogorzelska zamknęła 

XIX sesję Rady Gminy Grabowo. 

 

         Przewodniczący Rady Gminy 

Protokołowała:          /-/ Mirosława Pogorzelska 

Anna Świrydowicz         

       

 


